
P R O T O K Ó Ł 
 

z XXVII Sesji Rady Miejskiej w Szepietowie odbytej w dniu 29 stycznia 2014 roku w sali 

kina Gminnego Ośrodka Kultury w Szepietowie. 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 1017, a zakończono o godz. 1325 . 
 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, co stanowi 100% (zgodnie z listą 

obecności). 

 

Radni obecni na sesji: 

1. Andrzej Koc  

2. Jan Ołdakowski  

3. Paweł Robert Staśczak 

4. Stanisław Maruszewski 

5. Mirosław Wojtkowski 

6. Michał Gąsowski  

7. Stanisław Stypułkowski 

8. Wojciech Ertman 

9. Sławomir Niemyjski 

10. Waldemar Turkowski  

11. Witold Moczydłowski 

12. Henryk Stypułkowski 

13. Grażyna Pieńkos 

14. Wiesław Wyszyński 

15. Andrzej Szymoniak 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Stanisław Roch Wyszyński - Burmistrz Szepietowa 

2. Ryszard Grodzki - radny Rady Powiatu, Sekretarz Gminy 

3. Anna Wiśniewska - Skarbnik Gminy 
 

oraz dyrektorzy szkół, kierownicy zakładów pracy z terenu gminy, Przewodniczący Rad 

Sołeckich, mieszkańcy gminy (zgodnie z załączonymi listami obecności). 

 
Porządek obrad sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Informacja o protokole z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szepietowo na 

lata 2014-2017 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2014-2018. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Szepietowo na 2014 r. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia stawek podatku od 

nieruchomości. 

9. Informacja na temat kosztów utrzymania Izby Tradycji w Wojnach Szubach za 2013 

rok i świetlicy wiejskiej w Dąbrowie Łazach. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 r. 
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11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Miejsko -

Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Szepietowie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenie kryterium dochodowego uprawiającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.  
14. Podjęcie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 - 2020. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Szepietowo w 2014 roku. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości. 

19. Odpowiedzi na interpelacje. 

20. Wolne wnioski i zapytania.  

21. Zamknięcie obrad. 

 
Przebieg obrad: 
 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Witold Moczydłowski, 

który powitał wszystkich obecnych i stwierdził, że na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 

15 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Przewodniczący Rady stwierdzi, że zanim przedstawi porządek obrad 

bardzo prosi wszystkich obecnych o powstanie i uczczenie minutą ciszy śmierć byłego 

radnego Pana Kazimierza Wiesława Pruszyńskiego. 

Wszyscy obecni powstali i minutą ciszy uczcili śmierć byłego radnego. 
 

Ad.2. Przewodniczący Rady zapoznał z porządkiem dziennym obrad sesji.  

Do zaproponowanego przez Przewodniczącego porządku obrad nie zgłoszono uwag. 

 Przeprowadzono glosowanie. 

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad.3. Z informacją o protokole z poprzedniej sesji zapoznał Wiceprzewodniczący Rady 

Miejskiej Radny Wiesław Wyszyński. 

 Uwag do informacji nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za przyjęciem informacji głosowało 15 radnych. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja o protokole z poprzedniej sesji została 

przyjęta jednogłośnie. 

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.4.  Radni nie zgłosili interpelacji. 
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Ad.5.  Informację o pracy między sesjami złożył Burmistrz Szepietowa.  

 Uwag do informacji nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za przyjęciem informacji głosowało 15 radnych. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja o pracy Burmistrza została przyjęta 

jednogłośnie. 

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.6.   Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Szepietowo na lata 2014-2017 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 

lata 2014-2018 wystąpiła Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska, która poinformowała, że 

WPF opracowano zgodnie z zawartymi umowami i planowanymi do spłaty zobowiązaniami. 

W 2014 roku dochody wyniosą 17.314.654 zł i są niższe niż planowana wysokość dochodów 

w roku 2013 o 8,43% ... . Skarbnik zapoznała z objaśnieniami do uchwały. 

Dyskusji nie było. 

 Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XXVII/184/14 dołączona do protokołu) 
 

Ad.7. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Szepietowo na 

2014 r. wystąpił Burmistrz Stanisław Roch Wyszyński, który poinformował, że budżet gminy 

na 2014 rok zakłada dochody w wysokości 17.314.654 zł i wydatki zamykające się kwotą 

16.974.243 zł. Dochody gminy na 2014 rok ustalono na podstawie: informacji Ministra 

Finansów o wysokości poszczególnych subwencji i wysokości udziału w podatku 

dochodowym od osób fizycznych. Z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku 

otrzymano informację o wysokości należnych gminie dotacji na świadczenia z opieki 

społecznej oraz dotacji na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej 

zleconych gminie. W zakresie podatków i opłat za podstawę przyjęto stawki podatkowe 

ustalone na 2014 r. i przewidywane wykonanie w 2013 roku. Wydatki budżetu na 2014 r. 

zaplanowano w kwocie 16.974.243 zł. Na bieżące zadania gminy planuje się kwotę 

15.040.618 zł, na inwestycje 1.933.625 zł, co stanowi 11,39% wydatków budżetu. W 

budżecie tworzymy rezerwę ogólną w wysokości 150.000 zł, celową w wysokości 200.000 zł 

z przeznaczeniem na wydatki bieżące w oświacie 150.000 zł oraz na realizację żądań 

własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 50.000 zł. Burmistrz zapoznał z 

planowanymi dochodami i wydatkami w poszczególnych działach.  

Burmistrz poinformował, że „zaczynają nam spływać środki z Urzędu Skarbowego za rok 

ubiegły, będą też środki z funduszu sołeckiego. Tak więc to co wpłynie do nas na plus 

zostanie przedstawione Wysokiej Radzie do ewentualnego podzielenia”. 

W dyskusji zabrał głos: 

- Henryk Stypułkowski zwrócił się z pytaniem dlaczego została nam pomniejszona 

subwencja oświatowa o ponad 200.000 zł i subwencja wyrównawcza o ponad 720.000 zł? 

- Burmistrz wyjaśnił, że subwencja oświatowa i wyrównawcza jest liczona algorytmem, 

jest taki wzór. Na pewno też powodem było zmniejszenie się liczby dzieci, ale też i braki 

budżetu państwa. Niestety starzejemy się, ubyło nam 65 osób i prawdopodobnie wzrósł 

nam dochód na głowę, a to też ma wpływ. 
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 Przewodniczący Rady poinformował, że stałe komisje pracowały nad tym projektem i 

pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu. Przewodniczący zapoznał z projektem uchwały. 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 4 radnych wstrzymało się od głosu. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 

2014 r. została podjęta. 

(uchwała Nr XXVII/185/14 dołączona do protokołu) 
 

Ad.8. Z wnioskiem o podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia stawek 

podatku od nieruchomości wystąpił Sekretarz Gminy, który wyjaśni, że w podjętej uchwale z 

dnia 29 października 2013 r. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości w 

zapisie podatku od budowli Wysoka Rada obniżyła stawkę na 0,01% od budowli 

stanowiących mienie komunalne Gminy, będących w posiadaniu komunalnych zakładów 

budżetowych. Regionalna Izba Obrachunkowa słusznie to zakwestionowała, ponieważ to 

zwolnienie jest podmiotowe, tzn. wskazany jest podmiot: ZWKiO, a można zastosować tylko 

zwolnienie przedmiotowe i w tej chwili jest ta poprawka: od budowli służących zbiorowemu 

zaopatrzeniu w wodę, oczyszczaniu i odprowadzaniu ścieków komunalnych – 0,01 %. Czyli 

tutaj nie wymienia się zakładu tylko budowle służące zbiorowemu zaopatrzeniu w wodę, 

oczyszczaniu i odprowadzaniu ścieków. Będzie to bardzo niski podatek, bo 0,01%. Jest to 

stosowane od kilku lat, ponieważ gdyby zakład płacił podatek 2% to poszłoby to w cenę 

wody i cena wody byłaby wyższa. Ponadto stwierdza się, że stawka określona stanowi pomoc 

de minimis, której udzielanie następuje zgodnie z warunkami rozporządzenia Komisji Unii 

Europejskiej ... . Stawka podatkowa stanowiąca pomoc de minimis określona w uchwale ma 

zastosowanie jedynie w przypadku, gdy wartość tej pomocy udzielanej przedsiębiorcy na 

podstawie niniejszej uchwały wraz z wartością pomocy de minimis udzielonej w różnych 

formach i z innych źródeł, w bieżącym roku kalendarzowym oraz w dwóch poprzedzających 

go latach kalendarzowych nie przekracza równowartości 200 tys. euro brutto. 

Prawdopodobnie nasz zakład za dwa lata tą granicę przekroczy i wtedy ta zniżka nie będzie 

mogła być tak niska, będzie musiała być większa, co najmniej wynosić 0,03%. 

Dyskusji nie było. 

 Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 15 

radnych, za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XXVII/186/13 dołączona do protokołu) 
 

Ad.9.  Z informacją na temat kosztów utrzymania Izby Tradycji w Wojnach Szubach za 2013 

rok i świetlicy wiejskiej w Dąbrowie Łazach zapoznał Sekretarz Gminy, który poinformował, 

że zgodnie z wolą Rady co roku w pierwszym kwartale przedstawiana jest informacja na 

temat kosztów eksploatacji świetlicy w Wojnach Szubach, a teraz jeszcze i w Dąbrowie 

Łazach. Sekretarz stwierdził, że na jednym posiedzeniu komisji była dyskusja co do kosztów 

ponoszonych za media. Jak opłata za media jest refinansowana w przypadku wynajmu sali. 

To wyliczono, że na media, tj. woda i energia elektryczna w wysokości 3.205 zł z tytuły 

wynajmu mamy refundację 2.703 zł. Sekretarz poinformował, że oprócz sali w Wojnach 

mamy podane koszty utrzymania sali w Dąbrowie Łazach, Szepietowie Janówce i Dąbrówce 

Kościelnej. 

W dyskusji zabrali głos: 
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- Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, w jakim okresie była wynajmowana w 

Wojnach sala na wesela, czy jest uśredniona cena za ogrzewanie, czy to jest za zużycie? 

- Sekretarz stwierdził, że jest na sali Pan Pawłowicz, który zajmuje się tą salą i może 

wyjaśni tą sprawę. 

- Pawłowicz Sylwester poinformował, że za ogrzewanie nie ma oddzielnej opłaty jest stała 

opłata za wynajem sali na wesele 1.500 zł plus media, tj. woda i energia elektryczna. 

- Sekretarz stwierdził, że to jest trudno wydzielić to ogrzewanie, jest tutaj opłata stała plus 

media w tym wypadku: woda i energia elektryczna, a ogrzewanie jest wliczone w opłacie 

stałej. 
  

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (jeden radny opuścił salę obrad), za przyjęciem informacji głosowało 12 radnych, 2 

radnych wstrzymało się od głosu. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta. 

(informacja dołączona do protokołu) 
 

Ad.10.  Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 r. 

wystąpił Sekretarz Gminy. Sekretarz zapoznał z programem oraz  preliminarzem wydatków 

na realizację gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i 

narkomanii na rok 2014. Ponadto Sekretarz poinformował, że raz w miesiącu w czwartek, jest 

to podane do publicznej wiadomości, mamy taki punkt konsultacyjny w gminie i każdy może 

przyjść, czy uzależniony, czy osoba która ma taką potrzebę w rodzinie. Są na ten cel 

przeznaczone środki i dobrze byłoby aby ten punkt był wykorzystany.   

W dyskusji zabrał głos: 

- Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem: czy jest tu rozbicie jeżeli chodzi o ilość 

tych interwencji w rodzinach z powodu alkoholu, a ilość interwencji na drodze? 

- Sekretarz wyjaśnił, że tych interwencji z powodu alkoholu było 18 sztuk, a tych 

założonych dla rodzin 14 kart niebieskich to nie koniecznie z powodu alkoholu. 
  

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (jeden radny opuścił salę obrad), za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XXVII/187/13 dołączona do protokołu) 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że kolejne cztery uchwały dotyczą opieki 

społecznej i poprosił Panią Wandę Bogucką - Kierownik M-GOPS o przedstawienie oprócz 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Miejsko-Gminnemu Ośrodkowi 

Pomocy Społecznej w Szepietowie kolejnych uchwał.  
 

Ad.11. Z wnioskiem o podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu 

Miejsko-Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Szepietowie zapoznała Kierownik M-

GOPS Pani Wanda Bogucka, która poinformowała, że w uchwale tej chodzi o dodanie do 

statutu Miejsko-Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Szepietowie ustawy o 

wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Ustawa ta jest realizowana przez ośrodek od 

2013 r. Na jednej z sesji uchwalony został program wspierania rodziny, mamy zatrudnionego 

na zlecenie asystenta rodziny, który był w ubiegłym roku finansowany przez budżet 

wojewody i budżet gminy. Ponadto płacimy za rodziny zastępcze oraz dom dziecka. Jest to 
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tylko formalność, dodajemy tylko do statutu ustawę, ponieważ my to już realizujemy przez 

dwa lata. 
 

Ad.12. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie podwyższenie kryterium dochodowego 

uprawiającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020 zapoznała Pani Kierownik MGOPS, która poinformowała, że 

chodzi tu tylko i wyłącznie o dożywianie. Nie podnosimy kryterium dochodowego do 

pomocy społecznej, bo by to nas za dużo kosztowało. Wiąże to się z tym, że ustawa w 

sprawie ustanowienia wieloletniego programu dożywiania z 2005 roku, który to był 

realizowany w latach 2006 - 2013 obecnie jest bez kontynuacji. W ramach tej ustawy można 

było zakupywać posiłki, żywność, udzielać wsparcia w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób które spełniają 150% kryterium dochodowego 

określonego w ustawie o pomocy społecznej. Program był  finansowany w 60%  przez budżet 

państwa, a w 40% przez gminę. 31 grudnia 2013 kończy się program i 10 grudnia Rada 

Ministrów podejmuje uchwałę Nr 221, która wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2014 r. i jest 

to wieloletni program wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa 

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. Program ten przewiduje takie same zasady, które 

były w ustawie obowiązującej do 31 grudnia 2013 r. Nie mniej jednak chcąc sięgnąć po 

środki finansowe z budżetu państwa, czyli to dofinansowanie minimum 60%, a nawet do 85%  

uchwała obliguje gminę do podjęcia trzech uchwał, pierwsza uchwała to podwyższenie 

kryterium dochodowego do 150%, czyli to by było, że zgodnie z ustawą mamy na osobę 456 

zł, ale te 150% to by było 684 zł. Natomiast gdy liczymy na jedną osobę samotnie 

gospodarującą mamy 542 zł, czyli 150% było by 813 zł. Program obejmuje dzieci w wieku 

przedszkolnym do czasu ukończenia szkoły ponad gimnazjalnej oraz osoby samotne, w 

podeszłym wieku, chore, niepełnosprawne. Porównując ostatnie dwa miesiące, czyli styczeń z 

grudniem, bo w grudniu było 150% na dożywianie, a w styczniu 100% to liczba dzieci 

dożywianych spadła nam o 1/4. Mając na uwadze rodziny ubogie, czyli te których te 

kryterium jest niższe i są uczęszczające dzieci do szkoły, kiedy zwiększymy dożywianie o 1/4 

i jednocześnie podniesiemy te kryterium jest możliwość spełnienia jednego warunku do 

otrzymania dotacji.  
 

Ad.13.  Kierownik M-GOPS poinformowała, że drugim warunkiem jest opracowanie 

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania i proponuje się taki program 

gminny na lata 2014-2020. Sentencja tego programu to ochrona dzieci głodnych, 

niedożywionych w szkołach. Będzie to polegać na tym, że jeżeli nauczyciel w szkole, 

wychowawca, pedagog, dyrektor, ktokolwiek zauważy, że dziecko jest głodne, że chodzi 

niedożywione to trzeba dać mu jeść. Czyli jeżeli to będzie w szkole w Szepietowie to będzie 

na pewno obiad, w jakiejś innej szkole będzie to podanie dziecku żywności, przy czym 

odpowiednio dyrektor szkoły lub przedszkola informuje ośrodek pomocy społecznej o 

potrzebie udzielenia pomocy w formie posiłku. Co ważne, dyrektor nie czeka aż kierownik 

wyda decyzję, tylko wydaje ten obiad, jeśli nie ma obiadu wydaje się inny posiłek. Jednak 

liczba dzieci i uczniów, którym ma być udzielona pomoc w w/w sposób, nie może 

przekroczyć 20 % liczby uczniów dożywianych w szkołach i przedszkolach na terenie gminy 

w poprzednim miesiącu kalendarzowym. Czyli jeśli dyrektor szkoły ma 30 uczniów 

dożywianych w ramach programu to 6 uczniom może dać posiłek za darmo.  
 

Ad.14.  Kierownik M-GOPS zapoznała z wnioskiem o podjęcie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 
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2014 - 2020, która poinformowała, że podjęcie tej uchwały jest kolejnym warunkiem. Ustawa 

o pomocy społecznej mówi, że jeżeli kryterium dochodowe jest przekroczone na 100% to 

świadczenie podlega zwrotowi. Rada Gminy jednak może odstąpić od żądania zwrotu tego 

świadczenia, więc aby spełnić ten trzeci warunek, który nas obliguje do wzięcia pieniędzy i 

żeby nie było zwrotu, bo uważam, że to jest nie humanitarne aby dawać komuś jeść i prosić 

aby zwrócił koszty tego i dlatego też proponuje się podjęcia takiej uchwały w sprawie 

odstąpienia od zwrotu. 

W dyskusji zabrali głos: 

- Henryk Stypułkowski zwrócił się z pytaniem od czego zależy te 60 czy 85% 

dofinansowania? 

- Kierownik MGOPS poinformowała to jest ustawa o finansach, która określa 

dofinansowanie gminy do zadań własnych i ona gwarantuje że może być 60% i ta 

uchwała Rady Ministrów z dnia 10 grudnia 2013 r. mówi, że owszem dostaniecie 60% 

dofinansowania, ale musicie zrobić to, to i to, bo jeśli nie zrobicie tego, czyli nie 

przystąpicie do tego programu to nie macie środków. Wtedy gmina ponosi 100% kosztów 

dożywiania, gdyż dożywianie jest zadaniem własnym gminy. A można w szczególnie 

uzasadnionych przypadkach wystąpić o zwiększenie dotacji, czyli zmniejszenie udziału 

własnego motywując tym, że dochody naszej gminy z tytułu zwolnień od podatku 

rolników z tytułu inwestycji są mniejsze niż zamierzone. 

- Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy wiadomo na dzień dzisiejszy dla ilu 

dzieci udzielamy pomocy jeśli chodzi o dożywianie? 

- Kierownik MGOPS poinformowała, że „na dzień dzisiejszy dokładnie nie powiem, ale w 

tamtym roku ogólnie było dożywianych 286 osób w ramach tego programu, dzieci 

jedzących posiłki było 102. W styczniu było ok. 75 dzieci.” 

- Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, a czy dyrektorzy korzystają z tej 

możliwości 20%? 

- Kierownik poinformowała, że Dyrektorzy korzystają z tej możliwości i skorzystało z tego 

25 dzieci. 
 

Przewodniczący poinformował, że Pani Kierownik omówiła cztery uchwały i 

zaproponował przeprowadzenie głosowanie nad omówionymi uchwałami: 
  
Ad.11. Przewodniczący zapoznał z uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie nadania statutu 

Miejsko-Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Szepietowie. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (jeden radny opuścił salę obrad), za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XXVII/188/13 dołączona do protokołu) 
 

Ad.12. Przewodniczący zapoznał z uchwałą w sprawie podwyższenie kryterium 

dochodowego uprawiającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania dla 

osób objętych programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (jeden radny opuścił salę obrad), za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XXVII/189/13 dołączona do protokołu) 
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Ad.13. Przewodniczący zapoznał z uchwałą w sprawie  ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-

2020. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (jeden radny opuścił salę obrad), za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XXVII/190/13 dołączona do protokołu) 
 

Ad.14. Przewodniczący zapoznał z uchwałą w sprawie  zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w 

zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 - 2020. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (jeden radny opuścił salę obrad), za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XXVII/191/13 dołączona do protokołu) 
 

Ad.15. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Szepietowo w 2014 roku wystąpił  Sekretarz Gminy, który poinformował, że Rada zgodnie z 

ustawą o ochronie zwierząt ma obowiązek corocznie, do dnia 31 marca uchwalić program 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt. Opracowany 

program został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza Weterynarii oraz przez 

koła łowieckie. Program powinien zawierać zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsce w 

schronisku dla zwierząt. Mamy to ujęte w programie i jesteśmy już po przetargu, bo 

poprzednia umowa już się skończyła. W grudniu zrobiliśmy przetarg i niestety cena za 

odłowienie i zapewnienie miejsca w schronisku bezdomnemu dla psa wyszła większa. W 

tamtym roku było 1.300 zł, a teraz jest 1.900 zł. Na ten nieograniczony przetarg wpłynęła 

tylko jedna oferta i to tego samego schroniska, które wykonywało usługę w roku ubiegłym. 

Dlaczego ta cena skoczyła. W tamtym roku nie wymagaliśmy sterylizacji i kastracji w 

schronisku, zrobiliśmy to świadomie, gdyż to podnosiło cenę usługi, w tym roku musieliśmy 

to zrobić, bo mieliśmy uwagi Wojewody i lekarza weterynarii. W tym roku musieliśmy ująć 

do zamówienia sterylizację, czipowanie i kastrację, i to podniosło cenę o te 600 zł. Sekretarz 

zapoznał z programem. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (jeden radny opuścił salę obrad), za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 

radny wstrzymał się od głosu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta. 

(uchwała Nr XXVII/192/13 dołączona do protokołu) 
 

Ad.16. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty wystąpił Sekretarz 

Gminy. Sekretarz poinformował, że temat ustalenia odpłaty za gospodarowanie odpadami 
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były już wcześniej poruszany i mamy już 6 miesięcy obowiązywania nowych zasad, mamy 

już pewną analizę. Mamy już wyliczone dochody i wydatki, z czego wynika nam po 

przeliczeniu, że mamy nadwyżkę około 9.208 zł miesięcznie. Ogólnie za 6 miesięcy wydatki 

wyniosły 235.633,77 zł, czyli miesięcznie na gospodarkę odpadami wydajemy 39.272 zł, a 

dochody wyniosły 290.885 to miesięcznie dochody 48.480 zł, czyli nadwyżka 9.208 zł. 

Dlatego też jest propozycja obniżenia stawek opłaty za gospodarowanie odpadami o około 

15%. Było to dyskutowane na wszystkich komisjach Rady Miejskiej. Były przygotowane dwa 

warianty, obniżki o 15% zarówno w wariancie tak jak było do tej pory, czyli opłaty od 

gospodarstwa domowego, bo mieliśmy opłatę w zależności od wielkości gospodarstwa 

domowego, drugi wariant był przygotowany  na stawkę od osoby zamieszkałej i w zależności 

czy się segreguje, czy odpady są zmieszane. Po dyskusjach na komisjach większość radnych 

była za ustaleniem opłaty od osoby zamieszkałej. Przedłożona propozycja na dzień dzisiejszy 

jest 7 zł od osoby zamieszkującej na danej posesji w przypadku segregowania i 11 zł od 

osoby zamieszkującej gdy ta rodzina nie segreguje. Takie są propozycje. Wysoka Rada się z 

tym zapoznała, że np. mamy mieszkańców zameldowanych 7.300, a złożyło deklaracje 

mieszkańców 5.890, czyli około 1400 osób jest podanych niej do opłaty. Są różne przyczyny. 

Są osoby, które mogą przebywać za granicą, nie podawane są osoby które się uczą, studenci i 

inne przebywania, czy uczniowie szkoły średniej, co w internacie mieszkają. Tak więc na 

pewno to się nie może pokrywać. Poczynione zostały pewne działania organizacyjne i 

powołany został zespół do sprawdzenia ilości złożonych deklaracji. Powołany został zespół 

do badania poszczególnych deklaracji co jest w nich zapisane, czy te osoby które są podane to 

są wszystkie osoby, które zamieszkują na stałe na danej nieruchomości i trzeci zespół jest 

powołany, który będzie badał, czy osoby które się zadeklarowały do segregowania nie 

wystawiają koszy w których są odpady zmieszane. Będzie to badane. Dotychczas około 80% 

rodzin zadeklarowało się do segregowania, a 20% zadeklarowało się, że będzie oddawać 

odpady zmieszane. Czyli ta uchwała ustala opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i opłata ta będzie stanowiła iloczyn liczby mieszkańców zamieszkujących daną 

nieruchomość oraz stawki opłaty ustalonej w uchwale. 

W dyskusji zabrali głos: 

- Przewodniczący Rady stwierdził, że patrząc na różnicę proponowanej ceny wydawałoby 

się, że ta nadwyżka jest bardzo duża, jak była opłata za odpady nie segregowane 18 zł, 

segregowane 12 zł, a teraz mamy 11 i 7 zł, ale myślę, że jak popatrzymy na ilość 

zebranych środków to w sumie nie jest to taka duża różnica, bo tu jest nadwyżka 10 tys. a 

te 10 tys. w rozbiciu na ilość mieszkańców to wychodzi 1,40 zł na jedną osobę. To nie jest 

tak naprawdę dużo. Nie jest tak zupełnie na zero, bo jak dotychczas było te 10.000 zł 

nadwyżki, to teraz będzie w granicach 6.000 zł, co daje nam około 60 groszy nadpłaty na 

osobę w gminie, czyli ten błąd nie jest aż taki duży, choć cały czas żeśmy słyszeli, że u 

nas są drogie śmiecie, bardzo dużo płacimy... . W tej chwili ta cena jest obniżana mamy 

umowę zwartą do końca roku i żeby przypadkiem nikogo nie zdziwiło, że jak skończy 

nam się rok to zmieni się cena, aby nie było powiedziane, że mieliśmy rok wyborczy to 

rada sobie pozwoliła na obniżenie opłaty za odbiór odpadów, tylko po prostu taki jest 

rachunek ekonomiczny. Jest możliwość obniżenia więc obniżono. Będą nowe przetargi, 

będzie to na nowo przeliczane i różnie to może być z tą opłatą, ale na razie przez ten rok 

mamy taką stawkę opłaty, ale żeby ktoś nie pomyślał, że to jest rok wyborczy i dlatego 

obniżamy.  
 

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (jeden radny opuścił salę obrad), za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XXVII/193/13 dołączona do protokołu) 

 

Ad.17. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi zapoznał Sekretarz Gminy, który poinformował, że 

uchwała ta jest związana z wcześniejszą uchwałą, w związku z tym, że zostały zmienione 

stawki i zmieniono sposób naliczania, nie od gospodarstwa jak to było dotychczas, ale od 

osoby, więc stara deklaracja nie będzie aktualna. Proponuje się nowy wzór deklaracji i jest 

ona dużo prostsza niż wcześniejsza. W tej uchwale określamy, że do 15 kwietnia br. wszyscy 

mieszkańcy mają złożyć nową deklarację. W deklaracji tej wpisujemy osoby zamieszkałe, tj. 

imiona i nazwiska, które zostały ujęte. Wcześniej podawało się tylko ilość osób, a teraz 

wymieniamy kto zamieszkuje daną nieruchomość.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (jeden radny opuścił salę obrad), za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XXVII/194/13 dołączona do protokołu) 

 

Ad.18. Z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości zapoznał Sekretarz 

Gminy. Sekretarz poinformował, że jest to kontynuacja wcześniejszych działań dotyczących 

przesunięcia drogi we wsi Wojny Pietrasze. Kilka lat temu droga została przesunięta, należało 

wykonać szereg czynności jak: podziały, pomiary. Na poprzedniej sesji drogę pozbawiono 

kategorii drogi gminnej. Ta uchwała dotyczy zbycia nieruchomości w celu poprawy 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej, jest to nie wielka nieruchomość o 

powierzchni 0.0084 ha w obrębie Wojny Pietrasze. 
 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady zapoznał z projektem uchwały. 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 15 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych (jeden radny opuścił salę obrad), za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

(uchwała Nr XXVII/195/13 dołączona do protokołu) 

 

Ad.19. Odpowiedzi na interpelacje nie było. 
 

Ad.20. Wolne wnioski i zapytania – nie zgłoszono. 
 

Ad.21. Z uwagi na brak dalszych zgłoszeń do dyskusji i wyczerpania porządku obrad 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XXVII Sesję VI kadencji Rady Miejskiej 

w Szepietowie. 
 

Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Miejskiej 

Ewa Bartłomiejczuk                Witold Moczydłowski 


